

Tools to help reduce stigmatizing language related to substance use

#	Title	Published By	Intended Audience
1	Stigma: Why Words Matter	Health Canada	General Population
2	Overcoming Stigma Through Language	Canadian Centre for Substance Use and Addiction (CCSA) and the Community Addictions Peer Support Association (CAPSA)	General Population, Friends and family of those who use substances
3	Changing the Language of Addiction Fact Sheet	CCSA	General Population
4	When it Comes to Substance Use Disorders Words Matter	CCSA	General Population
5	Communicating about substance use in compassionate, safe, and non-stigmatizing ways	Public Health Agency of Canada (PHAC)	Healthcare Professionals, Healthcare Professional Organizations and their membership, Organizations looking for detailed lexicon to change stigmatizing language
6	A Primer to Reduce Substance Use Stigma in the Canadian Health System	PHAC	Healthcare Professionals, Healthcare Professional Organizations and their membership
7	Language Matters Using Respectful language in relation to sexual health, substance use, STBBIs and intersecting sources of stigma	Canadian Public Health Association	General Population, Healthcare Professionals
8	Language Matters Poster	British Columbia Centre for Disease Control (BCCDC)	General Population
9	Respectful Language and Stigma	BCCDC	Healthcare Workers, Media

Outils pour aider à réduire le langage stigmatisant lié à la consommation de substances

#	Titre	Publié par	Public Audience
1	La stigmatisation : pourquoi les mots comptent	Santé Canada	Population générale
2	Se servir des mots pour surmonter la stigmatisation : un guide d'introduction	Centre canadien sur les dépendances et l'usage des substances (CCDUS) et l'Association communautaire d'entraide par les pairs contre les addictions (ACEPA)	Population générale Les amis et famille de ceux qui consomment des substances
3	Changer le langage de la dépendance	CCDUS	Population générale
4	Quand il s'agit de dépendance les mots parlent	CCDUS	Population générale
5	Parler de la consommation de substances de manière humaniste, sécuritaire et non stigmatisante	Agence de la santé publique du Canada (ASPC)	Professionnels de la santé, Organisations professionnels de la santé et leurs membres, Organisations à la recherche d'un lequixe détaillé pour changer le langage stigmatisant
6	Un guide d'introduction pour réduire la stigmatisation liée à la consommation de substances au sein du système de santé canadien	ASPC	Professionnels de la santé, Organisations professionnels de la santé et leurs membres
7	LE POIDS DES MOTS : Pour un langage respectueux en matière de santé sexuelle, de consommation de substances, les ITSS et de sources de stigmatisation intersectionnelles	Association canadienne de santé publique	Population générale Professionnels de la santé
8	Affiche sur les questions linguistiques	Centre de contrôle des maladies de la colombie-britannique (CCMCB)	Population générale
9	Langage respectueux et stigmatisation	CCMCB	Les travailleurs du domaine de la santé, Médias